
 1 

 Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 1. 3. 2025 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Přáda, MUDr. Aszalayová, MUDr. Dobeš, MUDr. 

Dostalíková, MUDr. Dvorník, MUDr. Henčlová, MUDr. Kubíček, MUDr. 

Lindovský, MBA, MUDr. Monhart, PhD., MUDr. Mečl, MUDr. Němeček, 

MUDr. Sedláček, MUDr. Šťastný, PhD., MUDr. Trnka. 

Omluveni:     MUDr. Dernerová, MUDr. Doležal, MUDr. Jehlička, MUDr. Mach, 

                       MUDr. Voleman. 

Přizváni:       Mgr. Valášek, MBA, MUDr. Sojka. 

 
  

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 15 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

    V lednu 2025 bylo přijato celkem 104 lékařů: 

     z toho bylo    11   lékařů se státní příslušností SR, 

   58   lékařů s jinou státní příslušností, 

                 5   lékařů se slovenskou LF, 

   49   lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

 

    V únoru 2025 bylo přijato celkem 67 lékařů: 

     z toho bylo     11  lékařů se státní příslušností SR, 

    34  lékařů s jinou státní příslušností, 

                 7   lékařů se slovenskou LF, 

    30  lékařů se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2025 požádalo celkem 30 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v lednu 2025. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 
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pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Vyúčtování XXVII. Plesu lékařů českých 

   Pořádání 27. Plesu lékařů českých skončilo pro ČLK ztrátou 712 753,- Kč. 

   ČLK použila následující příjmy od sponzorů: 70 000,- Kč od společnosti Kooperativa a.s.,  

    Pro porovnání pořádání Plesu lékařů českých v roce 2024 skončilo pro ČLK ztrátou 

732 641,- Kč a v roce 2023 ztrátou 740 299,- Kč. 

Vzhledem k nevyjasněnosti nájemních vztahů v Paláci Žofín nemůže současný nájemce firma 

NKL garantovat, že v souladu se smlouvou s ČLK bude možno uspořádat 28. Ples lékařů 

v plánovaném termínu (poslední sobota v lednu 2026). ČLK proto po vzájemné dohodě 

uzavřela smlouvu o uspořádání plesu v sobotu 28.2.2026 v Obecním domě v Praze. 

   Představenstvo bere na vědomí zprávu o vyúčtování XXVII. reprezentačního Plesu 

lékařů českých. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Rytíř lékařského stavu 

   Slavnostní pasování v pořadí již 31. Rytíře lékařského stavu se uskuteční ve čtvrtek 13.3.2025 

od 19 hodin v Břevnovské klášteře v Praze. Sbor volitelů zvolil rytířkou dermatoložku MUDr. 

Jitku Dobešovou z Olomouce. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Novela Etického kodexu ČLK – návrh 

  Dr. Kubek navrhuje novelizaci SP-10 Etický kodex ČLK, která spočívá v doplnění:  

§ 3  Lékař a nemocný  

O odstavec (6) „Jakákoli forma sexuálního zneužívání či nátlaku ze strany lékaře je 

nepřípustná.“ 

§ 4 Vztahy mezi lékaři  

O odstavec (6) „Jakákoli forma sexuálního zneužívání či nátlaku ve vztazích mezi kolegy je 

nepřípustná.“ 

Návrh novely dne 12.2.2025 projednala Etická komise ČLK a její přítomní členové návrh 

podpořili. 

Představenstvo schvaluje předloženou novelu SP-10, Etický kodex ČLK. 

Hlasování – přítomno 15 hlasujících: 

pro:   13 

proti :   0 

zdržel :  2     Návrh byl přijat. 
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ČLK – rady pro zdraví 

   Epidemie obezity ohrožuje životy naše i našich dětí 

   Tiskovou konferenci pro novináře, pacienty a další zájemce pořádá Česká lékařská komora 

ve svém sídle – Dům lékařů, Drahobejlova 27, Praha 9 – Libeň u příležitosti Světového dne 

obezity v úterý 4.3.2025 od 15:00. 

MUDr. Milan Kubek – prezident ČLK 

Úvod 

MUDr. Bohuslav Procházka  - pediatr, dětský kardiolog, senátor 

Obezita a nadváha u českých dětí během posledních 30 let 

MUDr. Jan Boženský, MBA - předseda Sekce pediatrické obezitologie České obezitologické 

společnosti JEP 

Příčiny nárůstu dětské obezity 

Prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. - ředitel ÚZIS 

Obezita je velmi závažný problém – dostupná data o zdraví populace 

MUDr. Petr Jehlička - koordinátor projektu BF24, dětský kardiolog, člen představenstva a 

předseda Etické komise ČLK 

Projekt Buď fit 2024 – příspěvek ČLK k prevenci dětské obezity 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Registr ČLK – vývoj registru 2.0 

   Mgr. Valášek předložil situační zprávu report o vývoji nové verze Registru ČLK za období 

listopad 2024 – leden 2025. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Obměna výpočetní techniky centrálních kanceláří ČLK 

   Mgr. Valášek informoval o nezbytnosti generační výměny výpočetní techniky, a to z důvodu 

nutnosti přechodu na podporovanou verzi operačního systému Windows 11, neboť dosavadní 

operační systém (Windows 10) přestane být od 14.10.2025 podporován, tj. po tomto datu už 

nebudou vydávány bezpečnostní aktualizace ani opravy chyb. Generační obměna je nutná  kvůli 

hardwarovým nárokům operačního systému Windows 11, neboť současná výpočetní technika 

tyto nároky nesplňuje (průměrné stáří je cca 7 let), rovněž je potřeba v rámci kybernetické 

bezpečnosti dodržovat bezpečnostní standardy v podobě aktualizovaného a podporovaného 

softwaru. Vzhledem k tomu, že se v souvislosti s plošnou vlnou výměny počítačů u velkého 

množství uživatelů dá očekávat zvýšení ceny techniky, je vhodné zakoupit potřebné počítače 

včas. Podobná situace nastala v roce 2018, kdy rovněž bylo potřeba z důvodu ukončení podpory 

Windows 8 vyměnit stávající výpočetní techniku. Jedná se o cca 20 počítačů. 

Představenstvo ukládá řediteli kanceláře Mgr. Valáškovi, aby předložil návrhy řešení.   

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 
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zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Průkaz člena ČLK – varianta plastová karta 

  Vzhledem k přetrvávající poptávce po plastové variantě průkazu člena pověřuje 

představenstvo Dr. Němečka a Mgr. Valáška, aby ve spolupráci s firmou ISSA zahájili tvorbu 

plastových karet, a to podle zájmu z jednotlivých OS ČLK, jejichž prostřednictvím bude 

plastová karta lékařům distribuována. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

3) Revizní komise 

 

Informace revizní komise ČLK 

   S odkazem na žádost představenstva ČLK ze dne 25.1.2025, v níž je RK ČLK vyzvána k 

vydání stanoviska k žádosti MUDr. Z. Mrozka, Ph.D., RK ČLK konstatuje: 

   Schvalování vykazování náhrad za ztrátu času, stejně jako předem schválené cestovní 

příkazy, jsou plně v kompetenci statutárního orgánu ČLK nebo jím pověřeného člena 

ČLK. 

   Dále se k tomuto tématu vztahu zápis RK ČLK ze dne 13. 12. 2024: 

Kontrolní činnost RK ČLK – výkazy náhrady za ztrátu času, cestovní výkazy 

Revizní komise ČLK v rámci své kontrolní pravomoci provedla namátkovou kontrolu 

pracovních výkazů a cestovních výkazů funkcionářů ČLK, a to za období posledních 6 měsíců. 

Po formální stránce nelze dokumentům nic vytknout a lze konstatovat, že obsahují údaje 

nezbytné nejen pro interní kontrolní a účetní činnost, ale i z hlediska případné kontroly 

příslušnými správními orgány. 

Revizní komise ČLK statutárnímu orgánu ČLK doporučuje, aby s účinností od 1.1.2025 zavedl 

interní systém předchozího schválení služebních cest a účasti na jednotlivých jednáních, 

kterých se funkcionáři účastní za Českou lékařskou komoru, a je v této souvislosti účtována 

náhrada za ztrátu času a cestovní náklady, přičemž odkazuje na ověřený způsob schvalování 

služebních cest u zaměstnanců ČLK, ale i běžnou praxi v ostatních institucích, jakož i účetní 

podmínky pro úhradu nákladů. Dále Revizní komise ČLK konstatuje, že toliko statutární orgán 

rozhodne, v jakém rozsahu, a zda vůbec lze účtovat náhradu za ztrátu času spočívající v přípravě 

na jednání či zasedání komorových orgánů či jiných institucí. 

V případě Revizní komise ČLK a Čestné rady ČLK, jež jsou v rozsahu svých kompetencí 

nezávislými disciplinárními orgány ČLK, jsou tato pravidla již dlouhodobě nastavena a 

dodržována. 

Představenstvo se seznámilo se zápisem Revizní komise ČLK. 

 

   Prezident ČLK Dr. Kubek, jako její statutární zástupce, upozorňuje členy všech 

centrálních orgánů ČLK, že s okamžitou platností bude důsledně vyžadovat plnění 

pravidla, že proplácení cestovních příkazů a náhrad ztraceného času na jednáních, 

kterých se daní funkcionáři účastní, podléhá předchozímu schválení prezidentem ČLK 

nebo jím pověřeným členem ČLK. O případném neschválení žádosti bude žadatel 

informován. 

   Tato pravidla jsou v současnosti drtivou většinou funkcionářů respektována. 
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Žádost Dr. Kubíčka o posouzení oprávněnosti jeho výkazů náhrady ztráty času a 

cestovních příkazů za listopad 2024 až leden 2025 

Dr. Kubíček vysvětlil oprávněnost svých výkazů náhrady ztráty času a cestovních příkazů za 

listopad 2024, prosinec 2024 a leden 2025 a vyzval prezidenta ČLK k jejich proplacení 

v původním rozsahu.  

Dr. Dvorník navrhuje usnesení, že členové představenstva si přípravu na jednání 

představenstva nevykazují. 

Hlasování – přítomno 15 hlasujících: 

pro:   12 

proti :   0 

zdržel :  3     Návrh byl přijat. 

 

 

4) Jednání a informace   

 

Protest nemocničních lékařů 

  Dr. Kubek seznámil představenstvo s výsledky dotazníkového průzkumu, který v první 

polovině února 2025 uspořádal mezi členy ČLK, kteří pracují v nemocnicích. Dotazník byl 

zpracováván v anonymizované podobě, ale bylo zajištěno, že každý respondent je člen ČLK a 

odpovídá pouze jednou. Dotazník byl rozesílám opakovaně třikrát a celkem odpovědělo 1 277 

lékařů a lékařek. Složení respondentů je reprezentativní jak podle věku, tak podle typu 

nemocnice a odpovědi přišly z celé ČR. Dvě třetiny respondentů pracuje v příspěvkových 

organizacích (odměňování platem), jedna třetina v akciových společnostech (odměňování 

mzdou). Odpovědi na otázky: 

Zvýšení platů či mezd o 5 000,- respektive o 8 000,-  nebo o 15 000,- Kč proběhlo? 

Ano 75% 

Ne 8% 

Neví 17% 

Vaše příjmová situace se v roce 2024 zlepšila? 

Ano 56% 

Ne 44% 

Specializační vzdělávání se v roce 2024 zlepšilo (dostupnost, kvalita…)? 

Ano zásadně 11% 

Ano ale málo 51% 

Ne 38% 

Podporujete požadavek odborů a ČLK sjednotit systém odměňování ve všech nemocnicích 

podle zjednodušených speciálních tabulek? 

Ano 85% 

Na 15% 

Máme se smířit s tím, že vláda nesplnila podepsaný závazek sjednotit odměňování s garancí 

minimálního příjmu za základní pracovní dobu pro lékaře v rozmezí 1,5 – 3 násobku průměrné 

mzdy? 

Ano 9% 

Ne 91%  

Dostáváte příplatek 20% od 13. hodiny při práci ve směně delší než 12 hodin? 

Ano 23% 

Ne 28% 

Nevím 49% 

Máte možnost po službě čerpat náhradní volno? 
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Ano 65% 

Částečně 23% 

Ne 12% 

V roce 2024 se situace s čerpáním náhradního volna zlepšila? 

Ano 62% 

Ne 38% 

Je ve vaší nemocnici dodržován zákoník práce? 

Ano 39% 

Ne 61%  

Ochota zapojit se aktivně do protestů, pokud je vyhlásí odbory s podporou ČLK? 

Ano 78% 

Ne 22% 

Pokud se zapojíte do protestů, pak do jaké formy? 

Odejmutí souhlasu s přesčasovou prací 725 

Výpověď z pracovního poměru 480 

Demonstrace 381 

Symbolická forma protestu 373 

Pokud se nezapojíte, pak proč? 

Spokojenost 27% 

Obava z politického zneužití 18% 

Protest nemá cenu 16% 

Jiné důvody 39% 

   Vzhledem k poměrně nízkému počtu respondentů a mírně převažující spokojenosti 

vyplývající z jejich odpovědí, se LOK-SČL rozhodl na poradě 20.2.2025 v současnosti 

nevyhlašovat celostátní protestní akci, i když drtivá většina respondentů zastává názor, že se 

nesmíme smířit s tím, že vláda lékaře a lékařky podvedla. Důležitou roli při rozhodování hrály 

informace regionálních zástupců LOK-SČL, kteří se porady účastnili a informovali o situaci 

v jednotlivých nemocnicích.  

Představenstvo bere po diskusi informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Jednání prezidentů profesních komor s předsedou Vlády ČR 

   Dr. Kubek informoval, že jménem prezidentů profesních komor požádal předsedu Vlády ČR 

prof. Fialu o další pravidelné jednání za účasti dalších členů vlády. Jednání í by mělo navazovat 

jednání konané 16. 5. 2024 i na předchozí jednání, která se s obdobném formátu dosud 

uskutečnila. Profesní komory by i nadále rády zlepšovaly spolupráci s Českou republikou. 

Pravidelná jednání mohou být v případě dobré vůle z obou stran přínosná nejenom pro členy 

našich profesních komor, ale také pro ostatní občany České republiky. 

   Premiér Fiala stanovil termín jednání na 3.4.2025 v prostorách Úřadu vlády. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Regulace za předepsané léky a vyžádanou péči 

   Dr. Kubek informoval o svém jednání s ředitelem VZP Ing. Kabátkem, které se 

k problematice regulací uskutečnilo 11.2.2025. Vzhledem ke zhoršující se ekonomické situaci 

všech zdravotních pojišťoven si již VZP nebude moci dovolit tak, jako v uplynulých letech 

promíjet plošně veškeré regulace. Problémem pro VZP jsou zejména rychle rostoucí náklady 

na vyžádané komplementární vyšetření u některých poskytovatelů.  

   Následně rozeslala zástupcům poskytovatele ambulantní specializované péče VZP informaci, 

že regulační omezení na preskripci léčivých přípravků a zdravotnického 

prostředků nebudou uplatněna, regulační omezení na ZUM a ZULP nebudou uplatněna, ale 

naopak regulační omezení na vyžádanou péči ve vyjmenovaných odbornostech (laboratoře a 

radiodiagnostika) budou uplatněna. 

   Regulační srážka bude uplatněna u poskytovatelů, u kterých celková vypočtená hodnota 

regulační srážky bude rovna nebo vyšší než 500 Kč. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Úhrady pro rok 2025 

Úhradové dodatky 

  Dr. Kubek 12.12.2024 požádal všechny pojišťovny, aby před zahájením rozesílání tzv. 

úhradových dodatků smluvním partnerům, konzultovaly jejich návrhy s ČLK a tím se předešlo 

zbytečným konfliktním situacím.  

   Návrhy úhradových dodatků pro rok 2025 ČLK zatím poskytla ČPZP, VZP, OZP, Zdravotní 

pojišťovna Škoda, RPB a ZPMV. ČPZP dala k dispozici pouze předběžné návrhy. Analýzy 

dodatků zpracované právní kanceláří ČLK jsou průběžně zveřejňovány na webu ČLK. 

   Prezident ČLK písemně upozornil ZPMV, že její návrh úhradového dodatku pro ambulantní 

specialisty je nepřijatelný. ZPMV v dodatku zakotvila vlastní úpravu regulací tak, že dodatek 

neobsahuje ustanovení úhradové vyhlášky, podle kterých nesmí zdravotní pojišťovna uplatnit 

regulaci, pokud poskytovatel svůj postup odborně zdůvodní, nebo v případě, kdy zdravotní 

pojišťovna nepřekročí náklady na tyto komodity stanovené ve zdravotně pojistném plánu na 

daný rok (u léčiv, zdravotnických prostředků, vyžádané péče), resp. náklady na ZUM/ZULP 

v referenčním období. Dodatek neobsahuje ani povinnost sdělovat poskytovatelům do 

30.4.2025 referenční hodnoty.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Dohodovací řízení o úhradách pro rok 2026 

   Dne 30. 1. 2025 bylo v prostorách Mz zahájeno DŘ o hodnotách bodu, výši úhrad zdravotních 

služeb hrazených z veřejného zdravotního pojištění a regulačních omezeních pro rok 2026.       

   Jednání zahájil Dr. Bábíček, 1. místopředseda SPL, které bude tento rok DŘ organizačně 

koordinovat. Jednání se účastnilo všech 7 zástupců zdravotních pojišťoven a 14 zástupců skupin 

poskytovatelů (koordinátorů).  
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Úvodní obecné slovo za ministerstvo zdravotnictví přednesla Ing. Rögnerová, vrchní ředitelka 

pro ekonomiku a zdravotní pojištění. Ministr zdravotnictví Válek se, již tradičně, zahájení DŘ 

neúčastnil.   

K projednání byl, stejně jako před rokem, předložen návrh změny jednacího řádu, kdy Dr. 

Štambera navrhl vytvoření samostatného segmentu jednodenní péče. Návrh byl přijat.  

   Ověřovateli zápisu byli zvoleni Mgr. Balada za pojišťovny a Dr. Jojko za poskytovatele. 

   Dne 21.3.2025 bude poskytovatelům vydána zpráva analytické komise vycházející ze sběru 

dat pro účely DŘ. 

   V rámci zahajovacího jednání DŘ došlo k převolení mandátové komise dohodovacího řízení, 

když bude pracovat v drobně změněném složení:  

Mgr. Jakub Uher - předseda     

RNDr. Luděk Šídlo, Ph.D.    

Mgr. Aleš Buriánek 

Ing. Michal Čarvaš (nově nahradil JUDr. Janu Popovičovou) 

Mgr. Martin Balada, LL.M.     

Ing. Pavel Rydrych. 

   Jednání v jednotlivých segmentech mezi účastníky dohodovacího řízení budou probíhat v 

prostorách VZP ČR na adrese Orlická 2, 130 00 Praha 3.  

Harmonogram jednání je následující: 

Zahájení dohodovacího řízení                                                                        30. 1. 2025 

Předání dat analytické komisi jednotlivými zdravotními pojišťovnami  14. 3. 2025 

Aktualizace podílů pro hlasování v jednotlivých skupinách         14. 3. 2025 

Předání dat zpracovaných analytickou komisí skupinám poskytovatelů              21. 3.2025 

Jednání analytické komise                 25. 3. 2025 

Přípravná fáze – jednání zástupců zdravotních pojišťoven se zástupci sdružení poskytovatelů v 

rámci jednotlivých skupin poskytovatelů o předložených návrzích, včetně vypracování 

protokolu o dohodě či nedohodě    

Místo jednání: VZP, Orlická 2  (zasedací místnost K0116)     23. 4. – 24. 4. 2025 

Ostatní jednání v rámci DŘ:                   14. 5. – 15. 5. 2025 

Oponentní (schvalovací) fáze                            28. - 29. 5. 2025 

Vypracování a rozeslání protokolů z přípravné fáze                                           6. 6. 2025 

Závěrečná fáze – závěrečné společné jednání dohodovacího řízení                  19. 6. 2025 

Místo jednání: MZ ČR  

Předání výsledků dohodovacího řízení MZ ČR - vypracování, ověření a předání zápisu a 

závěrečného protokolu                               30. 6. 2025 

Průběžné informace z dohodovacího řízení by měly být k dispozici na webových stránkách SPL  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Strategická skupina  Mz pro personální stabilizaci zdravotnictví 

   Komise, jejímž členem je prezident ČLK se naposled sešla 25.6.2024 ještě pod vedením 

náměstka Mz Pavlovice (Piráti). Po vystoupení Pirátů z vlády byla vedením této skupiny 

pověřena nová náměstkyně Ing. Michaela Matoušková (STAN). 

   Dr. Kubek informoval o zasedání, kterého se účastnil 27.2.2025. Účastníci byli seznámeni 

s návrhem dokumentu plán Personální stabilizace resortu zdravotnictví v rámci dokumentu 

Zdraví 2035. 
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Představenstvo bere na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zastoupení ČLK ve Vzdělávací radě Mz 

   Dr. Kubek informoval, že ministr Válek vyhověl jeho žádosti a s účinností od 17.2.2025 ho 

jako prezidenta ČLK jmenoval členem Vzdělávací rady lékařů. První jednání, kterého se bude 

moci účastnit, je naplánováno na 6.3.2025.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Elektronizace zdravotnictví 

   Dr. Mečl informoval, že 26.2.2025 se konala na Mz úvodní schůzka k přípravě Národní 

strategie elektronizace zdravotnictví pro období 2025–2035. Účastníci byli seznámeni s plánem 

aktualizovat stávající dokument Národní strategie elektronického zdravotnictví 2016-2026. Byl 

představen rámec nově vznikajícího dokumentu, řídící týmy, plán na vznik 4 pracovních skupin 

s pracovními názvy Zapojení občana, Efektivita, Kvalita a dostupnost, Infrastruktura a správa. 

Plánuje se dokončit aktualizovanou verzi v září 2025. Na setkání zazněly také některé zajímavé 

údaje o stavu elektronizace zdravotnictví v ČR, která výrazně zaostává za vyspělými zeměmi. 

V přístupu k elektronickým zdravotním záznamům v EU je Česko na předposledním místě 

(zdroj: The Digital Economy and Society Index (DESI). Cílem EU je, aby do konce roku 2030 

měli všichni občané plný přístup ke svým elektronickým zdravotním záznamům. Financování 

elektronizace českého zdravotnictví je zajištěno do roku 2026. Pro další období bude třeba 

hledat nové finanční zdroje (státní rozpočet, zdroje EU…).   

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Regionální zdravotnictví 

   Magnus Regio – konference věnovaná problematice regionálního zdravotnictví se uskutečnila 

v Praze v hotelu Wellness Step 25.2.2025. Prezident ČLK na ní vystoupil s přednáškou 

věnovanou prohlubujícím se regionálním rozdílům v dostupnosti lékařské péče, příčinám 

tohoto negativního trendu a možnostem řešení. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 
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Přístrojová komise Mz 

   Ministr Válek rozpustil dosavadní přístrojovou komisi a vydal nový statut tohoto poradního 

orgánu. Na základě výzvy pana ministra prezident ČLK nominoval jako zástupce ČLK do 

tohoto poradního orgánu Mz znovu Dr. Trnku. 

Dr. Trnka informoval, že první jednání Přístrojové komise se uskuteční 2. 4. 2025. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

WHO – lidské zdroje ve zdravotnictví a sociálních službách 

Na pozvání ředitelky kanceláře WHO pro Českou republiku Dr. Zsofia Pusztai se prezident 

ČLK účastnil 30.1.2025 slavnostní konference „Partnerství pro zdraví 2025“, která se konala 

na pozvání primátora Dr. Svobody v prostorách Staroměstské radnice. Tématem konference, 

které se účastnili zahraniční velvyslanci a zástupci ambasád stejně jako děkani LF, byla v první 

řadě prezentace činnosti WHO v České republice. 

  3.2.2025 se Dr. Kubek a Dr. Přáda účastnili moderovaného interview se zástupci WHO na 

ministerstvu zdravotnictví. Rozhovory společné se zástupci ČSK, ČLnK a ČLS-JEP byly 

věnovány především problémům vzdělávání lékařů.   

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Výbor tajemníků a ředitelů profesních komor 

   Mgr. Valášek informoval o prvním setkání Výboru tajemníků a ředitelů profesních komor, 

které   se uskutečnilo 26.2.2025 v kanceláři České advokátní komory. Obsahem byla společná 

témata fungování profesních organizací a výměna zkušeností. Na základě dohody by se tato 

setkání měla konat čtvrtletně v sídlech jednotlivých profesních komor zřízených zákonem. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Výběrová řízení - informace 

Dr. Aszalayová podala informaci o výběrovém řízení, kterého se zúčastnila. 

 

 

5) Zahraniční činnost 

 

Jednání SLK - ČLK - PLK 

 Ve dnech 21. a 22. 3.2025 se uskuteční společného setkání zástupců Slovenské lékařské 

komory, České lékařské komory a Polské lékařské komory v Zuberci (Slovensko). Vzhledem 

k tomu, že se současně bude konat v Bruselu jarní zasedání Evropských lékařů (CPME), není 
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možná účast ani prezidenta ani viceprezidenta ČLK. Dr. Kubek informoval, že na jednání za 

ČLK nominoval člena představenstva Dr. Sedláčka. V rámci toho setkání, se uskuteční rovněž 

17. ročník lékařských lyžařských závodů „LekomSki“, na které se do 14.3.2025 mohou přihlásit 

také závodníci a závodnice z České republiky. na které prezident ČLK nominoval Dr. Sedláčka. 

   Dr. Kubek dále informoval, že na 6.3.2025 má naplánováno neformální setkání s prezidentem 

SLK Dr. Jaroslavem Šimo, který se bude účastnit v Praze Angiologických dnů.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

6) VR ČLK 

 

Dr. Přáda informoval o zasedání VR ČLK dne 20.2.2025. 

 

 

7) Licence 

 

Cena za vystavení duplikátů licence 

   Licenční komise navrhuje sjednocení ceny za vystavení duplikátu licence a za vystavení 

duplikátu potvrzení podle závazného stanoviska ČLK č.1_2011 - Vedoucí lékař následné 

lůžkové péče - vedoucí lékař LDN, závazného stanoviska ČLK č.1_2023 - Vedoucí lékař 

zdravotnické záchranné služby a závazného stanoviska ČLK č.2_2011 - Vedoucí lékař 

dlouhodobé lůžkové péče – hospicu. 

 Aktuálně je zpoplatněn duplikát licence částkou 363,-Kč, dosud nebylo třeba vystavovat 

duplikát potvrzení, avšak tato situace se změnila, a proto navrhujeme postupovat ve věci úhrady 

administrativního úkonu shodně. Současně doporučuji, vzhledem k růstu cen vč. ceny 

poštovného, uvažovat o navýšení této částky od 1.3.2025 a navrhuji částku 500,-Kč. 

Představenstvo návrh schvaluje. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Doporučení Licenční komise ČLK k neexistujícím oborům 

   Na jednání VR ČLK bylo přijato doporučení představenstvu ČLK těm lékařům, kteří získali 

specializovanou způsobilost nebo zvláštní odbornou způsobilost v certifikovaném kurzu v 

oborech, které nyní nejsou vyjmenovány v současně platném znění Zákona č. 95/2004 Sb., a 

ani ve vyhlášce o nástavbových oborech č. 152/2018 Sb., vydávat potvrzení, že jsou oprávněni 

vykonávat samostatně činnost v těchto oborech, za předpokladu, že splňují ostatní požadavky 

stanovené Licenčním řádem ČLK pro výkon samostatné praxe v oboru. 

Jednalo se o řešení situace, kdy lékaři, kteří získali způsobilost v oborech, které byly zrušeny 

vyhl. 152/2018 Sb., nemají možnost požádat o licenci ČLK na již neexistující obor. 

- dorostové lékařství 

- epidemiologie 

- hygiena dětí a dorostu 

- hygiena obecná a komunální 
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- hygiena výživy a předmětů běžného užívání 

- hyperbarická a letecká medicína 

- medicína dlouhodobé péče 

- dětská radiologie 

- neuroradiologie 

- ortopedická protetika 

 

Představenstvo souhlasí s udělováním oprávnění k samostatné činnosti ve výše 

vyjmenovaných oborech za podmínek, že žadatelé splňují ostatní požadavky stanovené 

Licenčním řádem ČLK pro výkon samostatné praxe v oboru. Tyto dokumenty bude 

vystavovat Licenční komise ČLK. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

Dr. Lindovský prezentoval problematické žádosti o licence, které představenstvo projednalo.     

 

 

8) Různé 

 

Kauza Motol 

Představenstvo na základě veřejně dostupných informacích diskutovalo o současné situaci 

v nemocnici Motol a jejich potenciálních dopadech na české zdravotnictví a práci zdravotníků. 

Lékaři a ostatní zdravotníci pracující jako zaměstnanci nemohou nést zodpovědnost za 

případná morální selhání managerů zdravotnických zařízení. 

Hlasování – přítomno 15  hlasujících: 

pro:     15 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

   Zasedání představenstva bylo ukončeno v 14 hodin. 

 

   Příští zasedání představenstva se uskuteční v sobotu 12.4.2025 od 9:00 hodin v sídle ČLK - 

Dům lékařů, Drahobejlova 27, Praha 9. 

 

   Ve čtvrtek 13.3.2025 se bude od 15:00 hodin v Břevnovském klášteře, Praha 6 konat porada 

předsedů OS ČLK a od 19:00 hodin bude následovat slavnostní Pasování rytíře lékařského 

stavu.  

 

 

 

 

Zapsala: Hanka Matějková 

 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


